
 Skolebestyrelsesmøde 
 Torsdag den 2. november 2023 

 Kl.: 17.00 til 19.00 

 STED: Personalerummet 

ORDSTYRER: Keld 

Fraværende: Morten 

REFERAT: 

Nummer Emner Forventet tid 

107. 
Godkendelse af referat 
Godkendt og underskrevet 

5 minutter 

108. 
Elevrådet 
Mie 4b og Emma 9a repræsenterer elevrådet på SB-mødet. De vil 

præsentere et årshjul med emner, de arbejder med i 23/24. 

Lige nu arbejder de på emnet mad på skolen og skolefest. 

Elevrådet vil også gerne arbejde med respekt – inspiration fra SAT. 

Elevrådet vil også arbejde med udearealer. Bl.a. ”Vild med vilje”. 

Repræsentanter fra elevrådet skal til kursus i undervisningsmiljø.  

Mikkel (6.kl.) er blevet kasserer for Fælleselevrådet.  

Elevrådet har i længere tid ønsket en løsning på muligheden for at kunne 

købe mad på skolen. Det er et stort ønske. 

Skolefest-udvalget vil gerne hjælpe elevrådet i arbejdet med og 

planlægningen af skolefesten. 

10 minutter 

109. 
Orientering og opfølgning på de fire spor og fyraftensmøder 

med deltagelse af skolebestyrelsen 

Fyraftensmøde 1 er flyttet til 7. dec. Kl. 16.00 – 20.00 

Fyraftensmøde 2 er flyttet til 31. jan kl. 16.00 – 20.00 

Bestyrelsesrepræsentanter: 

Til Fyraftensmøde 1: ”Morgendagens skole” 

Heidi, Torben – (suppleant: Sara) 

Til Fyraftensmøde 2: ”Fællesskabende didaktikker” 

Heidi, Torben – (suppleant: Sara) 

5 minutter 



Nummer Emner Forventet tid 

100. 
Præsentation vedr. budget for skoleområdet (*) 
Se vedhæftede bilag 

Beslutning om, skolebestyrelsen/forældrevalgte udarbejder høringssvar. 

Præsentation af nedslag i aftale om budget 2024 og overslagsårene 2025-

2027 fra Børn og Skole. 

Derudover bliver skolens budget igen prisfremskrevet herunder også 

lønrammen. 

Skolerådet har også lavet et høringssvar. 

Der nedsættes en arbejdsgruppe. 

Torben laver et høringssvar, som sendes rundt til den samlede bestyrelse.   

10 minutter 

101. 
Skolefoto næste skoleår (*) 

Vi har 3 tilbud med til mødet  

Der nedsættes en arbejdsgruppe. 

Alice og Anita undersøger mulighederne. De tager kontakt og laver aftale 

med leverandør. 

10 minutter 

102. 
Sikker skolevej 

Orientering vedr. møde med lokalpolitikker vedr. skolevej og 

præsentation af henvendelse til kommunen - Vej og trafik. 

Skolebestyrelsens trafikudvalg har i samarbejde med kommunalpolitikker 

Christian Engelbrecht Pedersen lavet en ansøgning angående 

hastighedsnedsættelse på Sportsvænget. Udkastet blev sendt rundt. Der 

laves et kort, som vedlægges ansøgningen til Vej og Trafik. 

Hvis man har bemærkninger til ansøgningen, kan det sendes til Morten 

senest på fredag. 

Morten kontakter efterfølgende bestyrelsesformanden for hallen for at 

undersøge, om de vil være medunderskriver. 

10 minutter 

103. 
Opfølgning vedrørende forældreinteresse for klubtilbud for 

4. til 6. klasse 

Resultaterne fra den foreløbige høring er at ca. 2/3 positive tilkendegivelser 

fra forældrene på de nuværende 4. – 6. årgang. I forhold til fremtiden så er 

det også en god del af de nuværende forældre til 0.-3. årgang, der svarer 

positivt. 

Morten sender resultatet ind til skolechefen.  

I forbindelse med det kommunale spor-arbejde så undersøger vi muligheden 

for at blive pilot-klubprojekt her i Langå? 

5 minutter 



Nummer Emner Forventet tid 

110. 
Præsentation af digitaldannelse ved Aktør 

Beslutning om, hvordan arbejder vi videre med punktet. Vedhæftet bilag, 

eksempler på mobilpolitik for andre skoler i kommunen.  

Evt. nedsættelse af arbejdsgruppe, som måske kan præsenteres på 

december mødet og starter arbejdet i dag. (*) 

Skolens Aktør i det kommunale netværk om Teknologiforståelse og 

makermindset, Ane Mette Westberg, holdt et spændende oplæg. 

Der er enighed i Skolebestyrelsen om, at der nedsættes en arbejdsgruppe. 

25 minutter 

111. 
Opfølgning vedrørende forældreinteresse for klubtilbud til 4. 

til 6. klasse 

Evt. nedsættelse af arbejdsgruppe, som udarbejder henvendelse til 

forvaltningen og starter arbejdet i dag (*) 

Morten har haft et møde med forvaltningen.  

Der kræves en beskrivelse af konceptet.  

Der er enighed om, at der nedsættes en arbejdsgruppe. 

5. minutter 

112. 
Opfølgning på Skolefoto fra næste skoleår. Alice og Anita 

Torsdag i uge 47 holdes der møde med ”Designfotografen”, Langå (Lene, 

skolesekretær er med på mødet). Udvalget er meget positivt over for deres 

tilbud og deres eksempler på fotografier. De tilbyder også digital adgang.   

5 minutter 

113.  
Orientering om ansættelse af medarbejder i 

specialklasserækken, Satellitten fredag den 27. oktober 

Lars Bering Sørensen er ansat i SAT (Q-klassen). 

Starter d.1.december. 

Kommer og hilser på personalet d. 22. november. 

Ønske om, at der meldes ud til hele forældregruppen ved nye ansættelser, 

hvis en mindre gruppe allerede har kendskab. 

5 minutter 

 PAUSE 15. minutter 

114. 
(*) Hvis det bliver besluttet at nedsætte arbejdsgrupper er 

tiden her til at starte arbejdet i dem. 

Digitaldannelse-arbejdsgruppe ønsker mere tid til at arbejde med emnet – 

for eksempel et halvt møde på næste skolebestyrelsesmøde?  

Klubtilbud-arbejdsgruppe ønsker mere tid også. 

25 minutter 



Nummer Emner Forventet tid 

115.  
Meddelelser fra skoleledelsen 

Har slået et opslag op med viceskolelederstilling, da Keld Fihl har fået andet 

job i Favrskov. 

Suppleringsvalg, skolebestyrelsen se tidsplan. 

Fredsvalg af Jes Lynning Harfeld. Han træder ind i skolebestyrelsen efter 

nytår. 

Opfølgning fra sidste møde på Sikker skolevej og henvendelse til LIC-

bestyrelse 

LIC er medunderskriver, og det er sendt ind til forvaltningen. 

opfølgning på møde med landskabsarkitekter og oprettelse af sø biotop. 

Der tegnes og beregnes nu både i forhold til økonomi og tid.  

Der afholdes varslet brandøvelse torsdag den 9.11.  

Julen nærmere sig, juletræer mm. 

Overvejelser fra Skolebestyrelsen:  

Kan forældre komme ind og se Luciaoptog?  
Husk SAT til fællesarrangementerne 

Fra Satellitten: 
Hængekøjer er sat op ved Satellittens udskoling. De kan tages i brug fra uge 

43 – det er blevet supergodt. 

Vi fik ved visitation med start efter efterårsferien visiteret en dreng (8. 

klassetrin) til vores udskoling. Vi har således stadig ledige elevpladser. Næste 

visitation er med start efter juleferien. 

Vi er ved at indhente tilbud på et halvtag over Satellittens træhus, så vi kan 

være ude i alt slags vejr – der vil også komme et udekøkken. 

Alle Satellittens forældre var den 1. november inviteret til LST-intro v/Mona 

og Majken sammen med de øvrige forældre på skolen, som har børn med 

læse-skrive vanskeligheder. Satellittens personale har fået tilbud om at blive 

klædt på, som forældrene.  

Pt. afholdes skole-hjem-samtaler i hele Satellitten. 

Vi havde en rigtig god temauge, hvor eleverne var rundt på værksteder. 

Kenneth (vores fastansatte vikar) har sagt op. Vi har valgt at opslå stillingen 

målrettet en fast pædagog til indskolingen. Når vedkommende starter, vil 

Lene være vores vikar.  

Overvejelser fra Skolebestyrelse:  
Overvej en anden tilmeldingsmetode til næste forældrearrangement om 

LST. 

10 minutter 

116. 
Meddelelser fra medarbejderrepræsentanterne 

Temaugen forløb rigtig godt. God feedback fra både elever, personale og 

forældre.  

5 minutter 



Nummer Emner Forventet tid 

Klassekonferencer for alle klassetrin.  

Skolehjem-samtaler for alle klassetrin.  

Brandøvelse d. 9. november kl. 9. Det er en varslet øvelse. 

117.  
Meddelelser fra formand og medlemmer 

Skolerådet 
Torben sender referatet rundt fra sidste møde. 

 

Det er vigtigt, at skolen sikrer, at der er alternative tilbud til mobilen. 

Fratager vi eksempelvis bolde/bat fra eleverne, så skal der findes 

alternativer. Eller så skal battene kunne holde til at blive brugt af eleverne. 

5 minutter 

Næste skolebestyrelsesmøde torsdag den 12.12.2023 klokken 1700 til 1900. 


